

目 次

内蒙古 林业调查设计 (双月刊)

· 国内外公开发行 ·

2
2011

1978 年创刊
第 34 卷(总第 134 期)

编 辑 委 员 会
主 任:呼 群

副 主 任:王才旺 田 柏 杜 彬
陈玉山 赵文彬 刘凤英

编 委:(按姓氏笔画为序)

丁明秀 王才旺 王生军
王玉华 王 海 王瑞杰
韦 勤 田 柏 白锦贤
刘大中 刘凤英 田永祯
东淑华 包翠萍 邬向民
李忠孝 肖文武 李全基
李建明 郑利军 宋 钢
杜 彬 张全如 张 勇
张博文 呼 群 陈玉山
周来平 周路明 武来才
阿勇嘎 荆文迪 赵文彬
赵 锐 高 岗 贺丽萍
郭 中 郭世芳 柴永江
曹玉庆 董建林 焦俊清
滕晓光 魏 江

【生态建设与环境保护】

- 突发环境事件中公民权利保护之法理分析 林慧静,向佐群(1)
论兴安盟大兴安岭林区生态保护与经济转型 张宏涛,梁大川,程岩(3)
内蒙古大兴安岭林区湿地保护的必要性 柳长青(9)
黄土丘陵沟壑区小流域水土保持林防护功能比较 朱长青(10)
金河林业局湿地资源现状与保护对策 房剑峰(13)

【造林与治沙】

- 药用植物吴茱萸无公害栽培技术初探 曹小飞,郭颖,冉懋雄,等(16)
天然五味子改培试验效果分析 商永亮,王国义,石瀚林,等(18)
大青杨优良无性系选择 王国义,张淑华,石瀚林(20)
浅析科右中旗速生丰产林基地建设条件和技术措施 田秀艳(22)
杨树矮林更新嫁接中金杨试验 乔和文(24)
天然笃斯越桔疏伐改培技术的研究 安健,尹智勇,金江,等(25)
东北红豆杉有性繁殖播种育苗 黄森(27)
关于大树移植的认识及思考 赵莉(29)
关于加快红松果材兼用林基地建设的对策思考 邹吉贵,董玲,李国侠(31)
乌尔其汉林业局森林资源分析报告 郭建民(32)

【森林经营】

- 龙江森林经营概况及近自然育林构想 张桂芹,万道印,山长城,等(34)
平和县九峰镇竹类资源调查及竹业发展初探 刘伍祥(36)
内蒙古自治区金河林业局森林资源现状评价分析 毕杰和(38)
杉木人工林立地质量评价方法的研究 林狄显(41)
3S 技术在森林资源连续清查遥感判读中的应用 卢鹏,付芝,肖玲(47)

【园林绿化】

- 包头市城市绿地养护研究 董宜明,刘宏岩(50)
呼和浩特市地域文化在园林景观中的应用研究 王文,南海风,田川(52)
呼和浩特市园林植物景观配置模式探讨 南海风,王文,田川(55)
半干旱区无灌溉城市绿地建设思考 胡永宁,秦艳,于振海,等(57)
包头城市景观水水质恶化及其对策 陈飞(61)
乡土树种在包头城市绿化中缺少利用的原因 马玲(63)

主 编:刘凤英

副主编:陈玉山 邱利军

编 辑:崔 涛 高明福
李忠孝 莉 莉

编 务:张志红

主管单位:内蒙古自治区林业厅

主办单位:内蒙古自治区森林经理学会

内蒙古自治区林业监测规划院

内蒙古自治区第二林业监测规划院

内蒙古自治区大兴安岭森林调查规划院

出版单位:《内蒙古林业调查设计》编辑部

出版地址:呼和浩特市五塔寺东街3号

邮编:010020 **电话:**(0471)5967521

印刷单位:内蒙古继森印务有限责任公司

发行单位:呼和浩特市邮政局

发行日期:2011年4月15日

订阅:全国各地邮政局

邮发代号:16-12

E-mail:nmlydc@sina.com

E-mail:NMLD@chinajournal.net.cn

http://NMLD.chinajournal.net.cn

国内统一刊号:CN15-1144/S

国际标准刊号:ISSN 1006-6993

每期定价:8.00元

【森林保护】

瓦房店市林业有害生物防治对策 迟安荣(65)

蒙古栎主要害虫调查 刘玉娟,衣岩敏,詹雅丽,等(67)

兴安落叶松鞘蛾的危害及防治措施 李文辉(68)

【森林防火】

昆明北市林区森林火灾防治方略 阮素华,赵宪桃,金钱荣(69)

【规划设计】

简论城市园林道路规划设计 韩太平,蔺瑞岚(73)

浅议富源县“十二五”林业建设与展望 曹育奎,钱小清,朱邦胜(75)

侯马市湿地公园总体规划 戎桂凤(79)

普达措国家公园社区林业现状调查分析 白帆,赖庆奎(82)

【研究与探讨】

落叶松工业原料林丰产林经济效益分析 苏喜廷,周建宇,滑沙,等(85)

内蒙古经济林产业发展现状及对策 陈刚,刘尔平,段河(88)

对生态公益林建设项目内部会计控制制度建立健全的认识

..... 贺万才,王刚,王国卿(90)

正确认识我国传统林业技术 白明(92)

磴口县集体林权制度改革工作调研报告 李磊,王峰,石岩(93)

浅析鄂尔多斯地区园林植物资源的开发利用 杨新选(95)

牛毛山森林公园旅游特点及开发条件分析 张士亮(99)

乌兰察布市荒漠草原林草化结构模式的探讨 王琰(101)

植被根系与土壤抗蚀抗冲性的研究综述 卫志勇,王晓冰(103)

关于中小型企业能源管理系统的探讨 李鑫,齐少帅,吴渊,等(107)

巴彦淖尔市公路绿化基本情况、存在问题及建议

..... 袁晓东,陈星明,芦玉萍(109)

关于林权纠纷调处工作的探讨 方明石,卢秉文(112)

浅谈林业信息管理的知识共享 马岩鹤,陆小辉,赵雪磊,等(114)

平和县集体林权制度改革后续问题及对策 林艺清(117)

现行市价法在森林资源资产评估中的应用分析

..... 任仕伟,金钱荣,阮素华,等(119)

笃斯越橘组织培养增殖生长结果分析 姜秀煜,贾鹏博,郝琳(121)

稗子田社区药用植物医学价值调查研究 赵宪桃,阮素华,金钱荣(123)

柠条林生物质产量测算报告 尤燕,张宏涛(125)

内蒙古大兴安岭林区主要鼠害及防控措施 朝乐蒙,赵玉春,董丽(127)

Inner Mongolia Forestry

Investigation and Design

(Biomonthly)

2
2011

Started Publication in 1978

(Issue No. 134)

Contents

[Ecological Development and Environmental Protection]

- Legal Analysis on Protection of Civil Rights in Environmental Emergencies LIN Hui-jing; XIANG Zuo-qun(1)
Study on Ecological Protection and Economic transition of the Great Xing'an Mountains Forest Region in Xingan League ZHANG Hong-tao, LIANG Da-chuan, CHENG Yan(3)
The Necessity of Wetland Protection in the Great Xing'an Mountains Forest Region of Inner Mongolia LIU Chang-qing(9)
The Shelter Function Comparison of Soil and Water Conservation Forest in Small Watershed of Loess Hilly-Gully Region ZHU Chang-qing(10)
Current Status and Conservation Strategy of Wetland Resources in JinHe Forestry Bureau FANG Jian-feng(13)

[Afforestation and Desiccation Treatment]

- Research on Non-Pollution Cultivation Techniques for Medicinal plants Evodia rutaecarpa (Juss.) Benth CAO Xiao-fei, GUO Ying, RAN Mao-xiong, et al. (16)
Analysis of Test Result for Natural Schisandra chinensis Cultivation SHANG Yong-liang, WANG Guo-yi, SHI Han-lin(18)
Study on Selections of Excellent Clones of Ussuri Poplar WANG Guo-yi, ZHANG Shu-hua, SHI Han-lin(20)
Analysis of Fast Growing and High Yield Plantation Construction Conditions and Technical Measures in Keyouzhong Banner TIAN Xiu-yan (22)
The Test of GRAFTING Populus × zhongjinnensis into Poplar Coppice QIAO He-wen(24)
Study on the Thinning and Cultivation Techniques of Natural Vaccinium uliginosum AN Jian, YIN Zhi-yong, JIN Jiang, et al. (25)
Study on Sexual Reproduction and Raising Seedling by Sowing of Japanese yew HUANG Sen(27)
Understanding and Thinks on Big Tree Transplanting ZHAO Li(29)
Thinks on Countermeasures of Accelerating Korean Pine Fruit-timber Base Construction ZOU Ji-gui, DNOG Ling, LI Guo-xia(31)

[Forest Administration]

- Thinks on Forest Management Situation and Close to Nature Silviculture in Longjiang ZHANG Gui-qin, WAN Dao-yin, SHAN Chang-cheng, et al. (34)
Survey on Bamboo Resources and Bamboo Industry Development in Jiufeng Town, Pinghe County LIU Wu-xiang(36)
The Evaluation of Forest Resources Present Situation in Jinhe Forestry Bureau in Inner Mongolia BI Jie-he(38)
Study on Site Quality Evaluation Methods of Chinese Fir Plantation LIN Di-xian(41)

- Application of 3S Technology in Remote Sensing Interpretation of the National Forest Inventory (NFI) LU Peng, FU Zhi, XIAO Ling(47)

[Research and Inquiry]

- Study on Urban Green Space maintenance in Baotou City DONG Yi-ming, LIU Hong-yan(50)
Application Research of Hohhot Regional Culture in Garden Landscape WANG Wen, NAN Hai-feng, TIAN Chuan(52)
Discussion on Garden Planting landscape Arrangement in Hohhot City NAN Hai-feng, WANG Wen, TIAN Chuan(55)
Thinks on the Construction of non-irrigation Urban Landscape Semi-Arid Region HU Yong-ning, QIN Yan, YU Zhenhai, et al. (57)
Deterioration of Water Quality of landscape water and Its Countermeasure in Baotou City CHEN Fei(61)
The Reason about Lack of Using Local Tree Species in the Urban Afforestation of Baotou City MA Ling(63)

Sponsored by

Inner Mongolia Autonomous Region
Forest Management Association
The Institute of Forestry Monitoring and Planning of Inner Mongolia Autonomous Region

The Second Institute of Forestry Monitoring and Planning of Inner Mongolia Autonomous Region
The Institute of Forest Investigation and Planning of The Greater Xing'an Mountains, Inner Mongolia Autonomous Region

Edited by

Editorial Dept. of Inner Mongolia Forestry Investigation and Design

Address

3 Eastern Street Wutasi District, Hohhot, China

[Forest Protection]

- Forestry Pest Control Measure of Wafangdian City CHI An - rong(65)
The Investigation on Major Insect Pests of Mongolian Oak LIU Yu - juan, YI Yan - min, ZHAN Ya - li, et al. (67)

The Damage and Control Measures of Coleophora dahurica LI Wen - hui(68)

[Forest Fire]

- Forest Fire Preventive in Kunming Northern Forest Region RUAN Su - hua, ZHAO Xian - tao, JIN Qian - rong(69)

[Planning and Design]

- Planning and Design of Urban Park Road HAN Tai - ping, LIN Rui - lan(73)
Forestry Construction and Prospect of Fuyuan County During the next National Twelfth Five - Year Plan period CAO Yu - kui, QIAN Xiao - qing, ZHU Bang - sheng(75)

- General Planning of Wetland Park in Houma City RONG Gui - feng(79)
Present Situation Investigation on Community Forestry in Pudacuo National Park BAI Fan, LAI Qing - kui(82)

[Research and Inquiry]

- The Economic Profit Analysis of Larch High - yield Industry Material Forest SU Xi - ting, ZHOU Jian - yu, HUA Sha, et al. (85)

- Study on the Development Situation and Countermeasure of Economic Forest Industry in Inner Mongolia CHEN Gang, LIU Er - ping, DUAN He(88)

- Knowledge of Establishing and Improving Internal Accounting Control in Ecological Non - Commercial Forest Construction Project HE Wan - cai, WANG Gang, WANG Guo - qing(90)

- Accurate Comprehension of Our Country Traditional Forestry Techniques BAI Ming(92)

- Survey Report about Collective Forest Right System Reform in Dengkou County LI Lei, WANG Feng, SHI Yan (93)

- A Brief Analysis on the Development and Utilization of Landscape plant Resource in Erdos Area YANG Xin - xuan(95)

- Analysis on the Tourism Characteristic and Development Condition Of Niumaoshan Forest Park ZHANG Shi - liang(99)

- Discussion on Forest - grass Structure Model of Desert Steppe in Wulanchabu City WANG Yan(101)

- Review on Vegetation Roots and Soil Anti - scourability and Anti - erosibility WEI Zhi - yong, WANG Xiao - bing(103)

- Discussion on Energy Management System of Medium and Small - sized Enterprises LI Xin, QI Shao - shuai, WU Yuan, et al. (107)

- The Basic Situation, Problems and Suggestions of Road Greening in Bayannaoer City YUAN Xiao - dong, CHEN Xing - ming, LU Yu - ping(109)

- Discussion on Mediation Work of Forest Right Disputes FANG Ming - shi, LU Bing - wen(112)

- Knowledge Sharing of Forestry Information Management MA Yan - he, LU Xiao - hui, ZHAO Xue - lei, et al. (114)

- Follow - up Problems and Countermeasures of Collective Forest Right System Reform in Pinghe County LIN Yi - qing(117)

- The Application Analysis of the Current Market Method on Forest Resource Assets Assessment REN Shi - wei, JIN Qian - rong, RUAN Su - hua, et al. (119)

- Result Analysis of Tissue Culture and Propagation of Vaccinium uliginosum JIANG Xiu - yu, JIA Peng - bo, HAO Lin(121)

- An Investigation on the Medical Value of Medicinal plants in Baizitian Community ZHAO Xian - tao, RUAN Su - hua, JIN Qian - rong(123)

- Prediction Report of Caragana stands Biomass Yield in Forestry YOU Yan, ZHANG Hong - tao(125)

- Major Rat Harm and Prevention/Control Measures in the Great Xing'an Mountains Forest Region of Inner Mongolia CHAO Le - meng, ZHAO Yu - chun, DONG Li(127)